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PROCES – VERBAL 

 
Încheiat cu ocazia şedinţei  ordinare a Consiliului local municipal  

Tîrgu-Mure ş din data de 11 iulie  2013 
 

 
 
S-a prezentat sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de 13 iunie 2013.  
La începutul şedinţei sunt prezenţi 18  consilieri locali.  In timpul şedinţei au sosit d-nii 

consilieri Peti A. şi Soos Z. - sunt prezenţi  20 consilieri locali.  
Absentează domnii consilieri Sabău Olimpiu, Gujan Lucian şi Brişcaru  Cornel. 
D-l consilier Maior:  - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 

deschid lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 11 iulie 
2013. 

Ordinea de zi a şedinţei de cuprinde 37 de puncte, alături de care mai avem 6 puncte în 
regim de urgenţă. 

Propun ca punctul nr. 1 în regim de urgenţă să-l discutăm la început, în rest, rămân la 
fel materialele din Convocator, plus cele în regim de urgenţă. 

Supun la vot ordinea de zi cu modificarea propusă. 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Loghin L., Sîmpălean D.) 
Nu au votat d-nii consilieri Ciotlăuş I. şi Pui S. 
D-l consilier Pui: - având în vedere că la data de 4 iulie a expirat contractul de prestări 

servicii încheiat între Primăria Tîrgu-Mureş şi PFA Maior Sergiu Claudiu, cu nr. 241 din 
5.07.2012, solicit public ca dl. Maior Sergiu Claudiu să-şi definească poziţia în cadrul 
Consiliului local Tîrgu-Mureş şi a primăriei, pentru că şi la această oră acceptă să fie consilierul 
personal al primarului, neavând atribuţii în acest sens, dar aşa cum ştiţi, el rezolvă totul, ceea ce 
induce în eroare populaţia oraşului şi la ora actuală. Vă întreb, domnule Maior, ce aveţi de gând 
să faceţi în continuare? De asemenea, vă rog public să fie prezentat public contractul încheiat 
între dv. adică dl. Maior Claudiu şi d-l avocat Ghere Vasile, pe banii primăriei, precum şi modul 
de plată. 

D-l consilier Maior:  - am promis că nu o să intru în tot felul de jocuri pe care încercaţi 
să le faceţi. 

În ce priveşte starea mea de fapt, eu mă bucur dacă spuneţi că le rezolv pe toate. O să le 
rezolv şi de acum înainte, atât cât pot, dar tot împreună cu ceilalţi consilieri locali pe care-i 
consider partenerii mei de lucru, începând de la UDMR, PSD, PDL şi mai puţin PNL. 

În ceea ce priveşte contractele, vă promit că le voi publica unde doriţi dv., faceţi-mi 
adresă în scris, dacă doriţi la Nepujsag, la Cuvântul liber, unde doriţi dv. 

În ceea ce priveşte contractul meu cu dl. Vasile Ghere, consider că nu vă mai deschid 
un dosar penal pe care să-l pierdeţi, pentru că ce aţi spus s-a înregistrat. 
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D-l consilier Jozsa: - din punctul de vedere al UDMR-ului a fost o solicitare din partea 
d-lui viceprimar Peti să-l aşteptăm să sosească şi propun o pauză până când ajunge dânsul. 

 
P A U Z Ă 
 
A sosit d-l viceprimar Peti A. -  sunt prezenţi 19 consilieri locali. 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind încetarea de drept a mandatului de consilier local al 

domnului Brişcaru Gheorghiţă Cornel  şi declararea ca vacant a unui loc de consilier în Consiliul 
local municipal Tîrgu-Mureş: 

D-l consilier Maior:  - prin adresa trimisă de la PSD - Organizaţia judeţeană Mureş, ni 
se comunică Hotărârea nr.2/2013. 

Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Loghin L. şi Ciotlăuş I.) 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi Funcţionare a 

Serviciului Public de Salubrizare din judeţul Mureş: 
D-l consilier Maior:  - există în dosare varianta II a acestui material, respectiv ROF-ul 

Serviciului de salubrizare. Materialul are două anexe, anexa 1 în care este ROF-ul Serviciului de 
salubrizare din judeţul Mureş, şi anexa 2 – propuneri de reglementare. 

Supun la vot priectul de hotărâre în varianta II. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - nu aveţi cum să supuneţi la vot varianta II. Conform 

regulamentului trebuie să supuneţi la vot prima variantă. 
D-l consilier Maior : - dacă pică prima variantă? 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - există două variante. Supuneţi mai întâi la vot prima 

variantă, iar apoi cea de-a doua. 
D-l consilier Maior : - eu ştiu că varianta II era cea convenită în comisie. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - explicaţi-ne, dacă sunteţi preşedinte de şedinţă. 
D-l consilier Maior:  – v-am spus, eraţi în comisie. Anexa 1 – ROF-ul Serviciului de 

salubrizare din judeţul Mureş, iar la anexa 2 sunt propuneri de reglementare la proiectul de 
hotărâre privind ROF-ul Serviciului Public de Salubrizare din municipiul Tîrgu-Mureş, parte 
componentă a serviciului public de salubrizare. Materialul este semnat de d-na Cioban. În 
comisii s-a convenit că vom merge pe varianta II. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - materialul care ni s-a azi la dispoziţie, înainte cu două ore 
de şedinţă, nu a putut fi consultat de noi, astfel încât să-l aprobăm. În comisie nu s-a adoptat aşa 
ceva; cel puţin în comisia din care eu fac parte. Prin urmare, dau cuvântul domnului viceprimar 
care l-a semnat, să ne spună. 

D-l consilier Maior : – dv. nu aveţi cum să daţi cuvântul. 
Supun la vot materialul în varianta II. 
Cine este pentru? – 8 voturi  
Cine este împotrivă? – 4 voturi (Gombos G., Kikeli P., Jozsa T., Torzsok S.) 
Cine se abţine? – 6 abţineri (Bakos L., Loghin L., Pui S., Ciotlăuş I., Peti A., Sîmpălean 

D.) 
Proiectul de hotărâre s-a respins. 
(Nu a votat d-l consilier Benedek I.) 
Varianta I; îl lăsăm după pauză, fiindcă văd că sunt nedumeriri. 
D-l primar Florea:  - problema deşeurilor pusă de Consiliul Judeţean în criză, după ce 

s-a pierdut programul ISPA, a fost un program cât se poate de hazardat, un program care a fost 
făcut de la început tot Master Planul, în detrimentul oraşului, făcut de o consultanţă care nu avea 



 3

nicio legătură cu mediul. Vă aduc aminte că atunci consiliul local aţi votat împotriva strategiei pe 
care judeţul o impunea municipiului Tîrgu-Mureş, adică să rămânem spectatori în faţa unui 
operator care poate fi oricine fără ca oraşul să-şi poată spune vreun punct de vedere.  Judeţul vă 
va organiza de maniera convenabilă lor, fără să fie posesori de gunoi, în schimb, a da pieptul cu 
electoratul, suntem noi. Lucru cu care nu aţi fost de acord, îmi amintesc, şi aţi opinat atunci 
pentru a vă specifica dorinţele dv. pentru a reprezenta oraşul cât mai corect. Acum am înţeles că 
politic suntem chemaţi la ordin  de către Consiliul judeţean să aprobaţi ce vor ei. Eu vă rog în 
numele târgumureşenilor, nu aveţi nicio obligaţie să daţi curs intempestiv la nişte regulamente 
impuse care nu sunt ale târgumureşenilor. Vă rog după pauză consultaţi-vă şi luaţi regulamentul 
care convine târgumureşenilor, nu ceea ce face judeţul. Pentru posteritate, vă garantez că 
problemele deşeurilor în Tîrgu-Mureş sunt în întârziere cu doi  ani din cauza exclusivă a 
Consiliului judeţean, din cauză că nu se face nimic. Deşi groapa va fi gata, operatorul nu va veni 
nici în doi ani şi jumătate, după modelul Bistriţa sau Cluj. Acum se cheamă cu mâna dv. să vă 
pună sub nas un material care politic se încearcă, nu aveţi nicio obligaţie domnilor consilieri, 
decât în faţa cetăţenilor Tîrgu-Mureşului şi nici unei oficine de partid. Vă mulţumesc şi sper să 
vă fie un sfetnic bun după pauză. 

D-l consilier Maior:  - discutăm materialul 1 după pauză. 
A sosit d-l consilier Soos Z. -  sunt prezenţi 20 consilieri locali. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind ajustarea tarifelor specifice serviciului de salubrizare: 
D-l consilier Maior:  - două comisii de specialitate au optat pentru discuţii în plen, 

comisia de buget finanţe are observaţii, comisia de urbanism este de acord cu depozitarea 
deşeurilor.  

D-l viceprimar Peti: -  scuzaţi pentru întârziere, nu este obişnuinţa mea, dar au fost 
motive obiective. 

Problema deşeurilor este una spinoasă la care s-a angajat ţara noastră o dată cu aderarea 
la Uniunea europeană. Din punctul meu de vedere nu eram pregătiţi să ne asumăm atât de multe 
obligaţii la momentul respectiv sau nu ne-am dat seama la ce ne angajăm. O dată cu intrarea 
acestor proiecte integrate la nivel de judeţ, ar fi solicitat abordare integrată, unde comunităţile 
locale care sunt beneficiarii acestor servicii lucrează împreună pentru interesul comunităţii şi 
pentru un mediu mult mai curat pe care-l dorim cu toţii pentru generaţiile viitoare. Din păcate, 
ezitarea anumitor factori politici în luarea anumitor decizii care s-ar fi impus la anumită 
momente, au creat dificultăţi majore în derularea acestor proiecte la nivel de judeţ.  

Mă consider şi eu responsabil pentru situaţia creată, dar suntem în faţa unei decizii 
importante. Consider că pentru ezitarea în luarea unor decizii foarte serioase şi pentru viitor, nu 
putem să facem responsabili oamenii. Nu populaţia trebuie să plătească pentru că nu ne-am făcut 
datoria sau nu ne-am făcut datoria la momentul la care trebuia să ne-o facem, drept pentru care în 
interesul tâîrgumureşenilor propun următoarele amendamente la hotărâre: la art. 1 propun 
reformularea în sensul: se aprobă majorarea tarifelor cu 10% pentru toate categoriile de tarife 
specifice Serviciului de salubrizare pentru municipiul Tîrgu-Mureş. La art. 2:  aplicarea noilor 
tarife se va începe cu data de 01.08.2013 până la darea în funcţiune a depozitului ecologic de la 
Sînpaul. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - aş vrea să-l completez pe d-l primar şi să vă spun şi dv. că 
101 unităţi administrative din acest judeţ au semnat deja, au aprobat ROF-ul Serviciului de 
salubrizare la nivel judeţean. Pot să vă spun din experienţă pentru că am studiat vechiul 
regulament al municipiului şi noul regulament al judeţului, că de data aceasta se vor cântări 
cantităţile de deşeuri şi vom plăti, fiecare unitate administrativ-teritorială va plăti o sumă corectă 
corelată cu cantitatea de deşeuri colectată şi nu cu una estimată. Ştiţi foarte bine că la Tîrgu-
Mureş nu s-a cântărit nicodată cantitatea de deşeuri.  

Revenind la proiectul cu majorarea tarifelor, aş vrea să fac următoarele precizări. La 
acest moment, creşterea nu se impune deoarece deşeurile încă se depun la actualul amplasament 
al vechii gropi de gunoi. Din spusele reprezentanţilor operatorului actual, încă 2-3 luni deşeurile 
urmează a se depune tot aici. Pe de altă parte, există un contract încheiat cu Câmpia Turzii de ani 
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de zile şi nu s-a impus o majorare a tarifelor. De ce s-ar impune acum o majorare a tarifelor că 
am duce la Sighişoara unde poate că e distanţa mai mică sau am duce la Bistriţa. 

Pe de altă parte, referitor la modificarea tarifului de transport, trebuie să vă spun că 
până acum tariful de transport se calcula 12 lei/tonă, iar operatorul a acceptat acest lucru. De data 
asta vine şi spune că nu mai vrem să plătim pe tonă, pentru că urmează a ne cântări probabil 
deşeurile, şi dorim să plătim pe kilometru. De ce credeţi că ani de zile acest tarif i-a convenit? 
Pentru că nu se cântăreau deşeurile şi erau în avantajul operatorului. Nici vorbă să se impună o 
modificare a acestui tarif. Un alt aspect important este faptul că operatorul nu şi-a respectat 
obligaţiile investiţionale. Avem un raport al Curţii de Conturi care ne spune acest lucru. De 
asemenea,  avem o recomandare a Curţii de Conturi  prin care se spune în urma auditului 
performanţei serviciului public de salubrizare, faptul că analiza posibilităţii reducerii costurilor, 
Curtea de conturi recomandă reducrea costurilor pentru că anual aceste costuri au crescut în 
detrimentul târgumureenilor. 

D-l consilier Maior:  - aveţi conferinţă de presă, acum supun la vot proiectul de 
hotărâre, varianta propusă de d-l Peti. 

Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi o abţinere.  
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cheltuielilor necesare realizării investiţiei 

,,Achiziţionare de containere subterane pentru depozitarea gunoiului menajer şi reciclabil”: 
D-na consilier Roman: - permiteţi-mi să mă refer în intervenţia pe care o fac acum, la 

punctul anterior. M-am interesat şi eu în legătură cu această creştere a tarifului,  care pe fiecare 
dintre noi ne va afecta pentru că şi noi plătim această taxă de salubritate şi am aflat cu plăcută 
surprindere faptul că în 2010 o hotărâre a Consiliului Judeţean Mureş arăta un plan multianual de 
evoluţie a taxelor prognozate. La anul 2013 taxa pe mediu urban/persoană/lună era de 6,6 lei, 
exact suma care ne era nouă propusă de către d-nii de la serviciul de salubritate în comisii, în 
cazul în care gunoiul menajer din Tîrgu-Mureş ar fi fost transportat la Bistriţa. Aveam chiar o 
sumă mai mică, de 5,80 în cazul în care el ar fi fost dus la Sighişoara. Iată că această prognoză a 
fost gândită în 2010 de alţi consilieri, de data aceasta judeţeni, astfel încât să nu existe un semn 
de întrebare că doar la nivelul Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş se gândesc majorări şi cel 
puţin o persoană de aici se aflau în Consiliul judeţean la momentul respectiv, interesant ar fi cum 
au votat atunci, dar o să aflăm probabil şi acest lucru; cu da sau nu. Acest lucru a trecut prin 
consiliu, este hotărârea 27/2010. Bineînţeles, între timp putem să ne schimbăm opinia, dar să 
încercăm să o facem pe argumente şi să nu ne facem că am uitat ce s-a întâmplat acum 2 ani de 
zile. 

D-l consilier Maior:  -  s-a predat comisiei de buget acel material din partea d-lui 
Florian Moldovan. 

D-l consilier Pui: - ce firmă ne furnizează containerele, pentru că nu apare în proiect? 
D-l consilier Maior:  - nu are cum să apară firma, pentru că e licitaţie. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 7 voturi (Benedek I., Puiac C., Maior C., Roman I., Fărcaş I., Urcan 

Gh., Matei D.) 
Cine este împotrivă? – 11 voturi 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Loghin L., Soos Z.) 
Proiectul de hotărâre este respins. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind demararea procedurilor în vederea organizării concursului 

pentru încredinţarea managementului Universităţii Cultural Ştiinţifice Tîrgu Mureş: 
D-l consilier Bakos: – este un subiect care ne interesează pe toţi, am fost ieri să vizitez 

Universitatea Cultural Ştiinţifică şi am fost plăcut impresionat de ce este acolo. In urma discuţiei 
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în grupul fracţiei UDMR am spus că trebuie să fie mult mai bine pregătit acest material şi atunci 
am propune să amânăm.  

D-l consilier Maior:  - conform regulamentului, supun la vot amânarea materialului. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Urcan Gh.) 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reglementarea comercializării bunurilor de ocazie uzate 

şi/sau purtate în structurile de vânzare situate în zona centrală şi protejată a municipiului Tîrgu 
Mureş: 

D-l consilier Maior:  - propun amânarea până luna viitoare, să venim cu un material 
cum o să arate exact faţadele. 

D-l consilier Soos: - aş dori să menţionez că am cerut dacă se face o reglementare la 
faţade, deci să nu fie numai la aceste magazine second hand, în general tot centrul ar trebui 
reglementat cu această ocazie.  

D-l consilier Maior:  - supun la vot amânarea proiectului de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind revocarea Hotărârii Consiliului local al Municipiului Tîrgu 

Mureş nr. 14/3.08.2012, privind înfiinţarea Direcţiei furnizare energie termică prin redistribuirea 
şi transformarea unor posturi vacante din cadrul Aparatului de specialitate al Primarului şi ale 
unor Servicii publice din subordinea Consiliului local al municipiului: 

D-na viceprimar Ciotlăuş: -  având în vedere că astăzi în Tîrgu-Mureş este sistată din 
nou furnizarea apei calde la locatarii care sunt racordaţi la sistemul centralizat, cred că se impune 
să se pună în aplicare totuşi, acea hotărâre de consiliu local, prin care această direcţie să se 
preocupe de identificarea măsurilor alternative pentru fiecare bloc în parte, ce se va întâmpla de 
acum înainte cu locatarii care nu vor mai beneficia de acest serviciu. Vreau să vă spun că 
centralele noastre din cartiere sunt devastate. Poate că această direcţie ar trebui să se preocupe şi 
de conservarea lor, că până la urmă este vorba de banul public, de patrimoniul public pe care noi 
îl gestionăm. 

D-na consilier Karacsony: - eu aş avea o altă propunere. Aş solicita dacă se poate, 
într-adevăr această direcţie este nefuncţională şi se pare că ocupă locuri în organigramă în mod 
nejustificat. Propunerea noastră ar fi să votăm o nouă organigramă care să cuprindă întreaga 
structură pentru a reorganiza întregul aparat astfel încât să corespundă necesităţilor actuale. Din 
câte am înţeles, organigrama prin blocarea posturilor, prin mutările care s-au făcut în baza unei 
hotărâri, a alteia, nu mai corespunde. 

D-l consilier Maior:  - lucraţi pe organigramă şi la următoatea şedinţă. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 4 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S., Soos Z.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Haller B., Loghin L., Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 12 voturi pentru, 4 voturi împotrivă şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind angajarea de zilieri pentru realizarea unor activităţi la 

Serviciile publice din subordinea Consiliului Local al Municipiului Tîrgu Mureş: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 
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Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.) 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Tîrgu Mureş la 

Programul de stimulare a înnoirii Parcului auto naţional în vederea achiziţionării unui autoturism 
pentru dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă: 

D-l consilier Maior:  - 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.) 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută pentru 

o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu Mureş şi a Consiliului local, cu ocazia deplasării la 
Guzelcamli/Turcia, pentru a participa la „Festivalul tradiţional de cultură, artă şi activităţi 
maritime”, în perioada 17 – 26 august 2013: 

D-l consilier Bakos: - iau cuvântul în această speţă fiindcă mă ocup de câţiva ani, am 
avut amintiri foarte plăcute şi foarte puţin plăcute. E o relaţie pe care trebuie să o menţinem, sau 
dacă decidem că nu o menţinem, atunci să o facem. Anul trecut nu am onorat invitaţia dânşilor. 
Sunt printre cei care de 5-6 ani petrec cu ei mai mult de o săptămână când vin aici şi ţinem 
legătura, şi eu fosr relativ afectaţi de situaţia de anul trecut, şi în anii precedenţi am avut 
dificultăţi în a accepta acest lucru. Eu aş sugera ca anul acesta să onorăm invitaţia dânşilor, iar 
dacă cineva are frică de presă fiindcă acesta era motivul, eu sunt dispus să merg fără bani din, 
asta dacă nu doreşte nimeni. 

D-l consilier Maior : - pe lângă delegaţia care a fost, propuneţi să fi ţi inclus şi dv.  
D-l consilier Bakos: - nu este propus nimeni, am văzut că se nominalizează în hotărâre, 

şi am emoţii ca nu cumva să nu fie nominalizat nimeni. La o adică sunt dispus să merg. 
D-l consilier Maior : - eu propun pe dl Peti, pe dv., d-na Vălcăuan şi cine mai vrea să 

meargă din consiliul local. 
D-l consilier Bakos: - mulţumesc de nominalizare, dacă merg eu nu o să accept nicio 

plată din bani publici. Pe mine m-a deranjat foarte mult că anul trecut nu a fost nimeni, iar în anii 
precedenţi totdeauna au fost probleme. 

D-l consilier Maior : - propun să se desemneze un om din compartimentul Arhitect şef 
şi unul de la ADP. 

D-l consilier Bakos: - invitaţia este pentru 4 persoane. 
D-l consilier Maior:  -  atunci cei, doi consilieri, d-na Vălcăuan şi de la ADP. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat d-l consilier Torzsok S.) 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea deplasării unei delegaţii din partea Municipiului 

Tîrgu Mureş şi a Consiliului local la Baja/Ungaria, în perioada 12 – 14 iulie 2013: 
D-l consilier Maior:  - propun să meargă la Baja cei doi viceprimari, iar din executiv 

trei persoane. 
D-l consilier Pui: - rog să se introducă în hotărâre un nou articol, art. 2, iar art. 2 să 

devină 3, cu următorul enunţ: „în şedinţa imediat următoare delegaţia va prezenta o informare cu 
privire la desfăşurarea vizitei şi rezultatele acesteia”. 

D-l consilier Maior : - există în regulament acest lucru. 
D-l consilier Pui: - există, dar s-a omis. 
D-l consilier Maior:  - cu amendamentul făcut, supun la  vot proiectul de hotărâre. 
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Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat d-l consilier Torzsok S.) 
D-l consilier Bakos: - trebuie să nominalizăm pe cineva să meargă la Baja, că relaţiile 

cu oraşele înfrăţite, e un lucru important.  
D-l consilier Maior:  - vom nominaliza doi din executiv şi un consilier local. Până 

atunci se mai gândeşte cine va fi liber. 
D-l Csegzi: - există pentru oraşele înfrăţite câte o asociere de prieteni în Tîrgu-Mureş, 

şi pentru Szeged, Baja, Kecsemet, Zalaegerszeg, Ilmenau şi sperăm să avem şi pentru 
Guzelcamli. Eu propun, dacă nu vrea nimeni din consiliul local, atunci să întrebăm cercul de 
prieteni şi poate cineva merge să reprezinte relaţia aceasta, în cunoştinţă de cauză. 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie a bugetului unităţii 

administrativ teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş pe anul 2012: 
D-na viceprimar Ciotlăuş:  - referitor la acest material vreau să constatăm împreună 

faptul că există un dezechilibru, şi anume, am depăşit cheltuielile în cuantum de 4 milioane lei, 
faţă de venituri şi aş vrea ca d-na Kiss Imola să ne explice de ce nu s-a adus la cunoştinţa 
consiliului local o rectificare bugetară prin care noi la finele anului 2012 să avem această situaţie. 
Cine a aprobat să se cheltuie în plus faţă de bugetul aprobat şi faţă de veniturile încasate la acest 
capitol, şi de asemenea, constat din execuţia pe care ne-aţi pus-o la dispoziţie faptul că la 
capitolul bugetar învăţământ, la burse aveţi executată o sumă de 206 mii lei, în condiţiile în care 
noi am aprobat buget pentru burse, în noiembrie am rectificat bugetul şi am aprobat 1 milion de 
lei, plus bugetul iniţial anual pe care dv. l-aţi conceput la începutul anului 2012. 

D-na director Kiss: - dv. aţi aprobat la începutul anului 2012 folosirea fondului de 
rulment, adică a soldului de la sfârşitul anului 2011 pentru finanţarea proiectelor europene. 
Astfel, aceste investiţii au fost plătite din fondul de rulment. În anul acesta în ianuarie, aţi 
aprobat şi contul de execuţie a fondului de rulment în valoare de 2 milioane 387 mii lei. Această 
sumă este diferenţa între venituri şi cheltuieli. Aţi aprobat şi cheltuirea sumelor şi aţi aprobat şi 
contul de execuţie. Altă hotărâre nu am avut ce să prezint consiliului local. 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Sîmpălean, Pui S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 1 abţinere. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.) 
Am vrut să vă spun după ce se votează hotărârea, lucrurile acestea noi le-am discutat în 

comisia de buget. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie a bugetului unităţii 

administrativ teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş, pe trim. I 2013: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi (Ciotlăuş I., Pui S.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Loghin L., Sîmpălean D.,  ) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.) 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie a bugetului unităţii 

administrativ teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş, pe trim. II 2013: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
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Cine este împotrivă? – 2 voturi (Ciotlăuş I., Pui S.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Loghin L., Sîmpălean D.,  ) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.) 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al unităţii administrativ 

teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş, pentru anul 2013: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre varianta II. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 2 voturi (Ciotlăuş I., Pui S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi o abţinere. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.) 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind angajarea unui mandatar judiciar în cauzele ce formează 

obiectul dosarelor nr. 168/1371/2013 şi 3104/102/2013 aflate pe rolul Tribunalului Mureş: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul în varianta III. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Simpălean D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind încheierea unui act adiţional la contractul de asistenţă 

juridică nr. CJ/684106/B/12.04.2013 încheiat conform Hotărârii Consiliului local nr. 
106/26.03.2013, cu Societatea Civilă de Avocaţi „Iordăchescu şi Asociaţii: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 11 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Pui S.) 
Cine se abţine? – 4 abţinere (Loghin L.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G. şi Karacsony E.) 
D-l Primar Florea:  - domnilor consilieri, în comisii ce faceţi? Dacă daţi curs la un circ 

perpetuu în consiliu. Mă refer la consilierii responsabili. La cei care sunt cu traista electorală nu 
faci oameni din ei. Dacă vreţi să vă satisfaceţi o curiozitate, o cereţi în comisii, vă stă la 
dispoziţie executivul. A spune că nu cunoşti ceva, înseamnă să fii cel puţin neinteresat de 
problema care vrei să o discuţi  în comisie. Bucuria unora de a vedea lucrurile cum se duc în 
derizoriu sau sunt în solda politicului excesiv, nu cred că vă ţine de cald în consiliu. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - îi recomand domnului primar să citească avizele date de 
comisii şi se va convinge că materialele exact cu aceste amendamente au fost discutate în 
comisii. 

D-na consilier Roman: - tot un răspuns la întrebarea d-lui primar, ştiu că era retorică. 
Şi în comisii se lucrează foarte mult, dar în comisii nu e presa. În plen e presa şi atunci trebuie să 
repetăm tot ce spunem în comisii. Până pleacă colegii din presă, peste vreo 2 ore, o să începem şi 
noi să discutăm într-o altă manieră. 

D-l Primar Florea : - vă rog să reţineţi ceea ce am să vă spun ca un om care am cât de 
cât experienţă în administraţie şi am lucrat în cele mai diverse moduri. Nu acceptaţi bătaia de joc 
la adresa dv.; şi dv. la fel. Pentru că unii asta ştiu de o viaţă, acesta le este formatul şi nivelul. 
Dacă le-aţi cunoaşte şi antecedentele, vă garantez că aţi fugi din sala asta mulţi. Aflaţi-le. Nu 
întâmplător se ajunge ca circul de la nivelul naţional să fie transferat peste tot în zonele în care 
vor să umple, în locul faptelor să vină cu circul. Asta vă recomand din respect faţă de dv., nu că 
aş încerca să schimb pe cineva. Asta nu o să reuşesc niciodată. Sunt puncte din codul genetic 
care nu pot fi schimbate în 2-3 generaţii succesive. Cât priveşte procesele grele care ştiţi că le-am 
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moştenit, nu am dat vina pe Fodor sau pe altcineva, le-am dus şi am încercat să scoatem oraşul la 
liman. Vă rog să nu acceptaţi circul acesta. 

D-l consilier Maior:  - propun o pauză de cinci minute 
 
P A U Z Ă 
 
D-l consilier Maior: - punctul nr. 17 din ordinea de zi nu mai este de actualitate. 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind sprijinirea unor unităţi de cult din Municipiul Tîrgu Mureş 

pe anul 2013 în baza O.G. nr. 82/2001 cu modificările ulterioare şi a H.G. nr. 1470/2002 cu 
modificările şi completările ulterioare: 

D-l consilier Maior:  - avem în dosare varianta III a proiectului de hotărâre care 
cuprinde toate solicitările unităţilor de cult. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta III. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării de la bugetul local a sumei de 1.200.000 

lei pentru sezonul competiţional 2013 – 2014, în vederea continuării asocierii dintre Municipiul 
Tîrgu Mureş şi Clubul Sportiv Universitar din Tîrgu Mureş: 

D-l consilier Maior:  - urmează o serie de materiale – 19, 20, 21, 22 şi 23, privind 
asocierile sportive, o să-i dau cu vântul d-lui primar. 

D-l primar Florea:  - domnilor consilieri şi dragi oaspeţi spontani. Aş vrea să  mă 
înţelegeţi foarte bine ca ordonator de credite. Când spun asta, aţi simţit pe pielea dv. promisiunea 
pe care împreună cu consiliului local din 2000-2004 am făcut-o spre a aduce satisfacţie 
iubitorilor sporturilor, dar mai ales părinţilor, că vom încuraja sportul târgumureşean de maniera 
sportului de masă pentru sănătatea copiilor prin reaşezarea bazelor şi prin stârnirea tuturor 
energiilor din sport pentru a aduce Tîrgu-Mureşul la înălţimea la care am dorit noi consiliul local 
şi la visau domnii antrenori. Cum am făcut şi în 2000-2004 cu rezerve puţine şi cu îngăduinţa dv. 
că nu am putut sprijini cât a trebuit, dar am promis că treptat se vor revigora toate sporturile încât 
copiii să aibă cea mai mare satisfacţie în care li se predă o ştachetă din mers, pentru a putea să nu 
fie doar în faţa calculatorului. În sensul acesta alocările bugetare an de an, a bazelor sportive, 
încurajarea sportului de masă, uitaţi-vă grija faţă de copiii de la creşe până şi acum cu atitudinea 
stomatologică pe care o avem faţă de ei, este preocuparea principală a copilului. De aceea, eu 
cred că ieşirea iresponsabilă a preşedintelui Consiliului judeţean şi împreună cu politrucii de a 
dicta ei cum cred şi cum vor, asupra  sportului târgumureşean, în funcţie de cum îi fluieră 
tribuna, vă garantez că nu se va întâmpla în Primăria Tîrgu-Mureş şi vă spun ca ordonator de 
credit. Degeaba domnii consilieri se vor certa, pentru că pixul  la mine va rămâne atâta timp până 
când voi vedea responsabilitate în consiliul local; care a existat şi de partea românilor şi de partea 
maghiarilor. Diavolul e băgat de un an şi ceva. Vă rog cu mare responsabilitate să luaţi poziţie 
faţă de o serie de lucruri care aduc atingere gravă Tîrgu-Mureşului, pentru că nu numai în 
domeniul sportului se întâmplă, ci s-a întâmplat şi în ce înseamnă elitele intelectuale. Mă bucur 
de sportivi că aţi dat dovadă de spirit civic venind aici să vă apăraţi un drept câştigat. Nu au făcut 
acelaşi lucru rectorii universităţilor, deşi au dus munci de lămurire masivă împotriva boicotului 
ca oraşul să devină oraşul tehnologic şi oraşul de vârf în cercetare medicală. Regret că nu au fost 
nici ei aici. Probabil o să-i vedeţi pe stradă dacă nu, o să vă ajutăm, ca cei care vor fi împotriva la 
tot ce e corect şi bun să înţeleagă că nu e campanie electorală, nu am nevoie de un vot câştigat 
prin minciună sau hoţie ca altădată, m-aţi cunoscut de fiecare dată că atunci când am promis ceva 
am realizat, şi deşi nu mi-a fost partidul de suflet UDMR-ul, dar am reuşit cu UDMR-ul 
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responsabil de atunci şi le mulţumesc consilierilor care se regăsesc şi acum, că am reuşit să 
trecem proiecte importante.  

În ceea ce înseamnă viitorul Tîrgu-Mureşului în proiectul şi aici sunt dator să vă fac 
această prevedere, în cele 6 mari proiecte regionale care vor avea finanţare 2014-2020 sume 
importante Tîrgu-Mureşul are în partea sportivă un loc bine definit ca centru olimpic de interes 
naţional, este lucru pentru care luptăm de 6 ani, bucăţică de bucăţică, pietricică după pietricică, 
ca Tîrgu-Mureşul să rămână elita sportului târgumureşean adică românesc, dar nu numai, ci şi 
internaţional. Cu sportivii doresc să mă întâlnesc, că programaţi o întâlnire cât mai repede, 
pentru a detalia proiectul Tîrgu-Mureş centru olimpic, unde sunt toate sporturile, unde vă 
întâlniţi cu toţi competitorii şi unde Tîrgu-Mureşul va sta între elite şi nu în oficinele de partid. 
Azi regret că a trebuit să fi ţi aduşi aici fiindcă s-au făcut trocuri politice pentru a nu se vota decât 
cum vrea unul şi cum vrea altul. Dau exemplu baschetul, m-aţi văzut când am venit, echipa am 
încurajat-o din galerie. Nu m-aţi văzut să fac poză de familie la masa în care sunt neplătitorii. 
Dacă-i întrebaţi pe cei care se prefăceau că aplaudau echipa, întrebaţi-i câi bani au dat, deşi 
conturile lor sunt uriaşe. Să ştiţi că aşa vom proceda şi de acum încolo. Am promis că voi ajuta 
sportul să prindă cheag, să se aşeze 2-3 ani în elite după care îmi veţi demonstra că sportul îl 
puteţi şi cofinanţa dv. ajutându-vă din mers. Aţi convenit, e o relaţie corectă şi mă bucur că aţi 
subscris la acest lucru. Eu cred că materialul, d-nii consilieri probabil se vor gândi de două ori, 
pentru că în momentul în care anul trecut le-am spus să fie atenţi şi la capitolul venituri, tot 
trocurile politice au făcut ca Tîrgu-Mureşul să nu-şi încaseze veniturile, pentru că au votat 
împotrivă. Eu îi îndemn la responsabilitate, vă rog dv. să procedaţi că inteligenţa şi fairplay-ul 
sportivilor, pentru că nu vom lăsa sportul în momentul în care a încept, dau exemplu polo care e 
cel mai tânăr şi care normal că nu-l vom lăsa abandonat când ştim că acum s-a ridicat aproape pe 
mal; sau ceilalţi care aţi pornit pepinierele, şi mai mult ceea ce v-am promis, pornirea 
atletismului. Cu asta v-am dat garanţia, îmi pare rău de ieşirile iresponsabile din Consiliul 
judeţean care au spus că vor determina politic să se voteze împotriva sportului, crezând d-l Dobre 
că popularitatea mea se bazează pe minciună sau pe furtişaguri sau pe lecţii f ăcute copiind de la 
alţii. Nu. Ne-am făcut lecţiile cu asiduitate, mi-am meritat şi vă mulţumesc pentru a patra 
încredere pe care mi-aţi alocat-o şi nu vă voi face de minune acum, că circul politic încearcă să 
domine şi Tîrgu-Mureşul. Vă mulţumesc şi vă doresc succes sportivilor şi văm găsi modalităţile 
în care să fim corecţi şi loiali faţă de ceea ce faceţi dv. şi  cel mai important pentru copiii 
părinţilor din Tîrgu-Mureş.  

D-na viceprimar Ciotluăş: - vă felicit d-le primar pentru încrederea pe care o acordaţi 
sportului, vreau să vă spun dragi suporteri, jucători, mă bucur şi salut prezenţa dv. alături de noi, 
că anul acesta municipiul a acordat pentru dv. 110 miliarde lei. Tocmai am aprobat bugetul de 
execuţie pe trim. II – 2013, 110 miliarde lei au plecat către cluburile private. Prin urmare, sunteţi 
foarte sprijiniţi de către consiliul local, nu de către d-l primar. 

Eu propun să amânăm proiectele de hotărâre de azi, pentru că contractele de asociere 
contravin prevederilor legale. Pentru că în ultimii 3 ani s-au încheiat aceste contracte de asociere 
pe care s-au decontat peste 10 milioane de euro pe care cu siguranţă fiecare dintre dv. nu aţi 
beneficiat de ei. Marea majoritate au plecat la FCM şi au fost administraţi de d-na Maior, mama 
d-lui Maior. Dar asta nu contează. Ceea ce contează este că legea spune clar că banii aceştia 
merg în anumite direcţii clare specificând pe fiecare capitol de cheltuieli  unde merg  banii, adică 
să ajungă la dv., nu în buzunarele altor gestionari. 

Trebuie să luaţi act de prevederile legale şi de o adresă pe care o aveţi de la Instituţia 
Prefectului care ne notifică faptul că se consideră ajutor de stat şi nu poate fi acordat în orice 
condiţii. Eu nu sunt împotriva finanţării, dar trebuie să reluăm contractele de asociere, să stabilim 
foarte clar parametri de performanţă pe care-i cerem de la fiecare club în parte, iar toţi jucătorii 
să beneficeze de acei bani, nu doar administratorii. 

D-l primar Florea:  - faţă de Curtea de Conturi, de D.N.A., P.N.A., am răspuns de 12 
ani. Reclamaţiile au mers de 12 ani, să nu cumva să credeţi că am o oarecare jenă în a vă aloca 
banii. Asta e treaba mea, eu dau cu subsemnatul, eu am fost verificat şi nu consilierii. Asta ca să 
înţelegeţi că nu e nicio oprelişte. Tertipurile acestea pe care le-aţi văzut sunt clar îndreptate 
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împotrivă de a nu susţine, exact după principiul omorâm tot ca să reziste unii. Cât priveşte 
doamna, nu are nicio însărcinare de viceprimar, nu i-am dat nici un atribut dintr-un considerent 
foarte clar. Primarul trebuie să dea socoteală în faţa cetăţenilor. Sunteţi cetăţenii pe care azi mă 
bazez să vă dau informaţie corectă. Doamna a lucrat în câteva locuri, în câteva domenii de 
activitate în care are mari probleme cu conturile. Nu primarul are probleme cu conturile. Asta v-
o spun că e treaba dv. să vă interesaţi. În ce priveşte reclamaţia d-lui Maior şi a mamei lui, îi 
recomand să o dea în judecată. În rest, rămâne, cum ne-am înţeles. 

D-l consilier Maior:  - aş vrea să-i mulţumesc d-lui Benedek că trei mandate la rând a 
fost constant în ceea ce priveşte sportul.  E normal să-i mulţumesc, chiar dacă azi o să aibă necaz 
că votează pentru şi materialul va cădea. 

D-l consilier Benedek: - eu sunt supărat că am ajuns să avem aceste discuţii despre 
sport. Consiliul local a avut o strategie în privinţa sportului, acum 8 ani nu exista sport în Tîrgu-
Mureş deşi au fost tradiţii în acest oraş, handbalul –campion naţional, volei – campion naţional, 
polo – campion naţional, foltbalul – locul II, deci au fost rezultate în trecut, dar am ajuns că de 
câţiva ani nu a mai fost nici un rezultat. Atunci am hotărât în cadrul consiliului ca bazele sportive 
existente care erau distruse, să le preluăm. Asta a fost primul pas. Al doilea pas a fost ca aceste 
baze sportive să le renovăm. Asta se datoreşte în mare parte consiliului local care a avut o 
atitudine pozitivă faţă de sport. După ce am renovat aceste baze sportive, al treilea pas a fost să 
atragem copiii, dându-le nişte exemple. Acum urmează un pas important şi sunt de acord aici cu 
d-na Ciotlăuş, trebuie să regândim aceste lucruri, să nu luăm o hotărâre pripită. Şi eu sunt de 
acord să amânăm aceste materiale, dar să revenim cât mai repede asupra lor.  

D-l consilier Maior : - încerc să fac o mică retrospectivă a ceea ce înseamnă 12 ani de 
sport, ce înseamnă în Tîrgu-Mureş să baţi palma ieri cu colegul tău viceprimarul şi să-ţi spună că 
dacă se reduce la jumătate la toate cluburile, voi vota pentru, ce înseamnă să primeşti azi ordin 
de la Dobre care în campania electorală a călcat pe un anumit însemn al unui club şi a spus că nu 
se lasă până nu-l distruge; cu martori de faţă. Poate o să înţelegeţi ce înseamnă cu adevărat 
sportul în Tîrgu-Mureş şi minciunile pe care le-aţi auzit. În 12  ani, vreau să-i rog pe domnii de la 
PNL să ne spună de câte ori au votat pentru sport şi cu ce au ajutat, împreună cu dl. Dobre, 
sportul târgumureşean. O să vă spun eu  de câte ori. O dată, d-l Pui, un  vot; după care şi l-a 
retras spunând că a greşit. Dar  a avut tupeul să vine să spună să-i dăm abonamente să intre 
gratuit la fotbal; lucruri pe hârtie. Are tupeul acum să vină să vă povestească tot felul de 
minciuni. Haideţi să mergem mai departe. Ni s-a spus acum că s-au votat banii dv. Aşa a spus d-
na Ciotlăuş. Punctul 11 privind aprobarea contului de execuţie a bugetului unităţii administrativ 
teritoriale - Municipiul Tîrgu-Mureş pe anul 2012, următorul material, contul de execuţie pentru 
2013. Să vă spun cel mai mare banc pe care vi l-a spus azi. La începutul anului când s-a votat 
bugetul şi trebuie să mulţumim celor de la UDMR chiar dacă azi trebuie să voteze politic, mânat 
de d-l Dobre şi d-l Borbely. Când s-a votat bugetul municipiul Tîrgu-Mureş, consilierii PNL şi 
PSD au plecat din sală şi nu au votat nici un leu buget pentru pensionari, pentru transport. Acesta 
sunt adevăruri. Mai mult, telefonul, în momentul în care au venit la sală a funcţionat, după care 
au părăsit sala. Trebuie să-l felicit pe d-l Peti chiar dacă acum trebuie să-l cert că îşi uită cuvântul 
de la o zi la alta, chiar dacă a primit telefon, a rămas şi a votat şi a fost sancţionat pentru acest 
lucru. Se pare că sancţiunea dată de d-l Dobre care este la conducere şi la care trebuie să-i ţină 
spatele în anumite instituţii publice, se pare că funcţionează mai bine decât omenia, cinstea, 
cuvântul şi tot ceea ce înseamnă cinstit în Tîrgu-Mureş. Vă mai spun un  lucru, aveţi aici hârtia 
semnată,  că d-l Peti ştie ce aţi semnat ieri şi ştie ce am discutat, dar azi o să mintă la vot. Poate 
că azi o să aibă o pierdere de memorie şi de mâine îşi revine când primeşte alt ordin. Vreau să 
ştiţi că în Tîrgu-Mureş sportul va continua, că va dori sau nu d-na Ciotlăuş cu Dobre. Chiar dacă 
va trebui să facem cutia milei să mergem din casă în casă, mă duc cu dv. şi tot mergem mai 
departe.      

D-l consilier Torzsok: - în conformitate cu legislaţia în vigoare, şedinţele sunt publice, 
am totuşi un sentiment de amărăciune şi aş ruga şefii cluburilor sau cine a adus copiii aici, să se 
abţină de la astfel de acţiuni, eu zic că e păcat de aceşti copii să asiste la astfel de scene. Să vină 
şefii cluburilor sau cu cine trebuie să discutăm, dar feriţi copii de la astfel de scene. 



 12

D-l Dan Maşca: - susţin de câţiva ani cluburi private din oraş şi aş dori să întreb câţi 
copii sunt la FCM şi la BC Mureş? Ni s-a răspuns că 550 şi 120. Câţi copii fac sport în oraşul 
acesta, în alte cluburi, care au celeaşi drepturi ca şi dv.? 

Au drepturi mai bune, este singurul club care lucrează fără taxă.  
Sugestia ar fi, pentru că aşa cum aveţi băiat sau nepoţi, aşa au ceilalţi zeci de mii de 

contribuabili din acest oraş şi ar fi bine să fie şanse egale, astfel încât toate cluburile în funcţie de 
câţi copii au, pentru că de fapt sunt copiii contribuabililor târgumureşeni, să poată oficial să se 
înscrie cu ale lor echipe, de antrenori, de părinţi, de copii, să invitaţi timp de 2 luni de zile 
împreună cu executivul şi să faceşi nişte criterii care să fie aplicate cât se poate de egal şi să aibă 
şanse egale, orice copil sau tânăr antrenor care mâine doreşte să facă un club de tir cu arcul. Este 
foarte important să daţi şanse egale oricărui tânăr sportiv, sau antrenor sau părinte, astfel încât să 
nu faceţi discriminare cu milioane date la unii şi doar aşa la ceilalţi. 

D-l consilier Maior : - există la ora actuală ONG-uri care pot veni oricând să se înscrie 
să facă asociaţii, din păcate nu se doreşte de către anumite persoane din consiliu.   

D-l Hajnal Gyuszi: - rămân surprins de ceea ce vedem şi are dreptate d-l consilier că 
aşa ceva nu este pentru copii. Eu de când m-am născut am făcut sport, am reprezentat cu cinste 
Tîrgu-Mureşul, locul unde m-am născut şi am crescut, ţara, timp de 50 de ani.  

Aş vrea mai întâi să răspund acelui domn, şi eu am copii, copilul meu a făcut tenis pe 
banii mei şi a fost nr. 6 mondial, şi am cărat timp de 10 şi m-am pensionat ca să pot să investesc. 
Familia mea timp de peste 100 de ani a susţinut fotbalul din Tîrgu-Mureş, se numeşte familia 
Ritz, astăzi ultima firmă înfiinţată în anii 1800 a fost desfiinţată. E mare ruşine pentru Tîrgu-
Mureş, iar această familie a susţinut din banii ei fotbalul. Fotbalul nu este un sport, ci un 
fenomen social. Ceea ce ne înţelege că fotbalul este un sport, de mulţi ani a depăşit graniţa, iar 
dacă dv. nu eraţi  şi doriţi ca în 1964 să vină armata să salveze fotbalul târmureşean, este foarte 
trist. Tîrgu-Mureş este un oraş cultural, cu oameni civilizaţi, într-un singur punct d-na Ciotlăuş 
are dreptate, dacă dv. votaţi acest buget, dv. trebuie să răspundeţi încotro daţi banii, să aveţi 
controlul asupra lor, să puteţi cere socoteală, dar ca să nu-l votaţi, nu aveţi nici un drept, pentru 
că nu numai cei care sunt legitimaţi au dreptul, în Tîrgu-Mureş mai ales acum de ce aţi aprobat 
toate investiţiile la Week-end, bazin de înnot, cele două terenuri de fotbal, aţi scris Academia de 
Sport şi nu e nimeni acolo, terenuri de tenis, iar la Stadion pentru Zilele Târgumureşe aţi 
amenajat cât de cât şi urmează să faceţi stadionaul. Pentru cine îl faceţi dacă la ora actuală din 
păcate noi nu putem să introducem în echipa de Liga II un jucător crescut la noi? Cei care au fost 
crescţi la noi, din tinereţe pleacă la academie, în Ungaria, la Hagi şi în toate echipele găsiţi din 
Tîrgu-Mureş. Noua promovată Botoşani are doi jucători din Tîrgu-Mureş, născuţi şi crescuţi  
aici. Putem spune d-lui primar acum, d-lui Maior nu, pentru că oameni ca d-l Maior trebuie…., e 
pasionat, riscă, dar dacă nu pune pasiune, nimeni nu face, cine? Să stea cineva în locul dînsului, 
credeţi că dânsul nu are altceva de făcut? Oamenii aceştia sunt rari care îşi iau angajamentul şi au 
responsabilitate. Dv. puteţi oricând să-i cereţi socoteala. Dv. l-aţi numit, sau dânsul. E dl. 
Benedek care e prieten din copilărie. Bugetul trebuie votat, dv. urmăriţi, iar noi aşteptăm să 
putem continua activitatea. Nici viitorul, nici prezentul şi nici noi care am fost, dacă nu ne 
respectaţi, e tardiv tot ce discutaţi aici. 

D-l consilier Maior : - referitor la întrebarea privind modul cum s-au alocat banii, dacă 
nu erau alocaţi cum trebuie, nu erau atâţia copii care să facă sport. Uitaţi-vă că de două săptămîni 
este plin Tîrgu-Mureşul de sportivi, toate hotelurile sunt pline, nu găsiţi loc la terenuri pentru că 
sunt pline terenurile la baschet. Dacă nu vreţi să votaţi, nu votaţi, dar nu ne minţiţi.  

Am o propunere, dacă va fi acceptată de la cei de la UDMR, pentru că PNL şi PSD e 
clar că nu votează. Sunt 5 materiale, să le votăm în bloc, varianta II la care s-a redus cu 50% 
bugetul la toate ramurile sportive. Cred că nu afectează pe nimeni acest lucru şi vom rediscuta în 
toamnă dacă în funcţie de venituri şi în funcţie de performanţă, dacă merită sau nu un anumit 
club acest lucru şi facem  analiză aşa cum aţi cerut. 

D-l viceprimar Peti:  - toată lumea este de acord că sportul trebuie susţinut, atât sportul 
de masă cât şi sportul de performanţă, dar la fel, toată lumea a fost de acord că aceste sume 
trebuie urmărite, verificate şi în baza acelor performanţe, ca număr de jucători legitimaţi, jucători 
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profesionişti, semiprofesionişti şi amatori, să facem o analiză aşa cum şi dl. primar a propus, să 
analizăm şi veniturile pe care le-am realizat şi pe care putem conta şi să dăm o sumă pe care toţi 
o merită şi pentru acest lucru aş propune să rămânem la amânare, iar peste două săptămâni la 
şedinţa următoare să revenim cu acest subiect. 

D-l consilier Maior:  - propuneţi o şedinţă extraordinară peste două săptămâni în care 
să revenim doar cu sportul?  

Da. Deci, peste două săptămâni vom avea o şedinţă extraordinară care va ţine doar de 
sport. Se amânăm materialele, îi dau cuvântul d-lui primar.  

Supun la vot propunerea făcută de dl. Peti. 
D-l primar Florea:  -  toţi şefii de cluburi, toţi profesorii şi toţi cei care au pus pasiune 

în ceea ce fac, vreau să mă întâlnesc cu dv. săptămâna viitoare marţi sau miercuri pentru a 
discuta viitorul sportului cuprins în ceea ce am definit Centrul olimpic Tîrgu-Mureş. Vă mai rog 
dacă vreţi ca România să-şi revină vreaodată din minciună demagogie şi impostură, nu e destul 
să faceţi sportivi dacă nu le veţi da elementul libertăţii şi asta înseamnă adevărul. La toate 
manifestările la care participaţi şi la toţi cei care vi se pare că vă jignesc prin indolenţă, prin lipsă 
de pregătire, printr-o instrucţie aproximativă de multe ori la nivelul inferior care-i faceţi, dar cu 
obrăznicie de pliticieni care au dus România în situaţia de azi. Spuneţi-le în faţă, dacă spuneţi că 
vă iubiţi copiii şi Tîrgu-Mureşul nu mai toleraţi impostura şi nivelul politic care ajunge să ne 
determine şi comportamentul familial. Nu a existat niciodată în istoria României şi regret, în 
istoria Tîrgu-Mureşului vreodată să fie un consiliu local captiv unor imebicilităţi politice, şi v-o 
spun ca un om care iubesc Tîrgu-Mureşul care ştie în ce situaţie dezastruoasă e acum prin 
conducerea care o are la nivelul judeţului care nu se luptă pentru bătălia pentru capitală, ca 
românii şi maghiarii să se simtă acasă, să nu devină un oraş sau un judeţ părăsit. Acestea sunt 
pericolele şi vă rog mult, spuneaţi că e un fapt social. În ziua de azi toate devin obligaţii civice de 
prim rang să nu mai toleraţi. Eu nu fac campanie că am câştigat alegerile, dar alţii vor să se 
menţină în atenţia cetăţenilor cu aceste minciuni ordinare care depăşesc capacitatea mea 
intelectuală de a le putea accepta ca nivel acceptabil de discuţie. Vă rog să mă credeţi că ştiu ce 
vorbsc niciodată nu am avut astfel de ieşiri, dar vă rog să mă credeţi că nici nu ştiu să mă 
comport cât se poate de diplomat în faţa demagogiei, a imposturii, a lipsei de cultură. Marţi sau 
miercuri să ne întâlnim şi să continuăm într-un ritm civilizat. 

D-l consilier Maior:  - supun la vot amânarea materialelor cu asocierile  cu cluburile 
sportive şi rediscutarea într-o şedinţă extraordinară peste 2 săptămâni. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Punctele  19, 20, 21, 22 şi 23 s-au amânat. 
D-l consilier Kikeli:  - doresc să clarific o problemă, discutăm două probleme şi nu ştiu 

dacă este în clar. Avem pe ordinea de zi un număr de materiale care se referă la sport de 
performanţă şi la cluburile sportive. Sportul de performanţă şi asocieri, dar tot în această zi, cei 
care rămân o să vadă că la punctul nr. 26 discutăm despre sportul de performanţă, de proiectele 
care au fost depuse de cluburile sportive şcolare, de cluburile de altă natură din Tîrgu-Mureş care 
au participat la un concurs de proiecte şi acestea sunt aprobate. Acolo unde s-au iscat discuţii şi 
s-a propus amnarea, sunt legate de asocieri şi modul care aceastea să fie nişte contracte clare şi 
transparente. Cei  care asistă în continuare vor vedea că la punctul 26 discutăm de probleme 
legate de sportul de masă şi cele de sport pentru copii.  Toţi cei care au participat la concursuri îşi 
văd rezultatele.  

D-l consilier Maior : - de 16 ani nimeni nu ne-a ajutat să aducem înapoi o bază 
sportivă. 1  leu şi sunt acum la guvernare şi au fost şi acum 4 ani; o bază sportivă şi sunt acum la 
guvernare şi au fost şi acum 4 ani. Să nu mai vorbim de patinoarul care stă acolo de atâţia ani şi 
îşi bat joc de el.  

PAUZĂ  
D-l consilier Pui: - referitor la proiectele cu asocierile sportive, propun nominalizarea 

unei comisii care să verifice modul de cheltuire a banilor alocaţi în sport pentru toate perioadele, 
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de-a lungul istoriei, de când s-au alocat bani în sport, având în vedere că s-a schimbat comitetul 
director. De când sunt eu consilier comitetul director nu a venit cu nicio informare în consiliul 
local, chiar dacă am cerut atât în mod public cât şi în scris. Vă arăt şi adresele, dar până în ziua 
de azi nu am primit nimic. Fiind alte comitete directoare, trebuie să se descarce de gestiune 
vechiul comitet director. De asemenea, cer executivului să ne prezinte la şedinţa imediat 
următoare, situaţia juridică şi financiară a terenului gestionat de Siletina, unde este stadionul 
Trans Sil.  

D-l consilier Maior : - îl aveţi dv. de mult. Nu mai faceţi propagandă, le-aţi cerut la 
DNA. Le aveţi, mai cereţi-le o dată de la DNA, ne mai ducem de 10 ori şi le predăm acolo, dar 
să terminăm o dată. A plecat lumea, îi spun la domnul să nu te mai filmeze. 

D-l consilier Pui: - dar pentru dv. mă filmează, că e de la dv. 
Nominalizez viceprimarii pentru comisia care să verifice modul de cheltuire. 
D-l consilier Maior:  - dumneata nu ai ce să nominalizezi, pentru că nu ai cuvânt. 
Punctul nr. 24 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanţarea proiectelor culturale 

care se vor desfăşura în anul 2013: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Jozsa T., Sîmpălean D., Bakos L., Pui S.) 
D-na consilier Karacsony: - la materialul care l-am votat, sunt câteva care poartă *, 

acolo să ni se anexeze şi procesul verbal. 
D-l consilier Maior:  - cu menţiunea făcută de d-na  Karacsony o să completăm 

hotărârea de consiliu. 
Punctul nr. 25 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sprijinului financiar pentru acţiuni ale instituţiilor 

de învăţământ, în baza concursului de proiecte pe semestrul II 2013: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru sprijinirea acţiunilor sportive pe 

semestrul II 2013: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei Comisiei de licitaţie numită prin 

Hotărârea Consiliului local municipal nr. 359 din 04.10.2011 în vederea închirierii prin licitație 
publică a spațiului situat în Tîrgu Mureș P-ța Victoriei nr. 33: 

D-l consilier Pui: - propun pe d-na viceprimar Ciotlăuş. 
D-l viceprimar Peti:  - propun pe d-l Jozsa. 
D-l consilier Maior:  - propun pe Ioana Roman. Dacă nu doreşte d-na Roman, propun 

pe d-l Soos. Domnule Pui, vă propun pe dv. ce spuneţi? Sunt trei: d-l Jozsa, d-na Ciotlăuş şi d-l 
Pui. 

Supun la vot proiectul de hotărâre, cu propunerile care s-au făcut. 
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Cine este pentru? – 15 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S., Jozsa T.) 
(Nu au votat d-nii consilieri Bakos L. şi Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 28 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea unei suprafeţe de teren din domeniul public în 

domeniul privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 
D-l consilier Pui: - doresc să semnalez două probleme pe marginea acestui  proiect de 

hotărâre. În hotărâre, la alin. 2 se spune „Având în vedere prevederile art. 10 din Legea 213/1998 
privind proprietatea publică şi regimul juridic al acesteia”. S-a schimbat legea, are o altă 
denumire, privind bunurile proprietate publică, art. 89 din Legea 71/2011 pentru punerea în 
aplicare a Legii 287/2009 privind Codul civil. Nu au nicio legătură. Dacă se pot face aceste 
modificări. 

A doua problemă, în cadrul comisiei de comerţ din care fac parte, am cerut copii după 
HGR 964/2002 privind inventarul bunurilor din municipiul Tîrgu-Mureş. Se face referire în 
expunerea de motive, şi anume, poziţiile de la 483 la 489 şi felicit executivul pe această cale că a 
anexat copia la proiect, dar în schimb, lipseşte copie după poziţia 507. Am studiat cu mare 
atenţie şi puteţi studia şi dv. şi apare o mare surpriză: în inventar se găsesc drumuri, asfalt, 
betoane, nicidecum ceea ce ar trebui să facă obiectul celor din proiect. Solicit documente 
amănunţite prin care să se ateste că terenurile care au făcut obiectul vânzării sunt în domeniul 
public al municipiului Tîrgu-Mureş. Mai solicit actul sau actele prin care au trecut din domeniul 
public al statului în cel al municipiului. În extrasul CF al terenului de pe str. Moldovei, la partea 
a II-a apare Statul Român, nu că ar fi al nostru. În concluzie, sunt străzi, trotuare şi nu terenuri 
aferente centralelor termice. Noi nu putem vinde aşa ceva. 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 14 voturi  
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Soos Z., Pui S., Sîmpălean D.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Haller B., Karacsony E.) 
Proiectul de hotărâre a fost respins. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Cred că ne facem de ruşine. Am votat o dată pentru schimb, iar acum votaţi împotrivă 

la ceea ce aţi votat atunci la teren. Propun să reluăm votul. 
D-na secretar Cioban: - o să mai explic o dată, ca să înţeleagă toată lumea, că acest 

inventar care s-a atestat prin domeniul public al municipiului Tîrgu-Mureş, are multiple goluri. 
Foarte multe nu sunt trecute acolo şi pe măsură ce se inventariază şi se măsoară, se fac 
documentaţiile prevăzute de lege. Acum noi discutăm despre un teren care a făcut  obiectul 
schimbului, printr-o hotărâre pe care dv. aţi aprobat-o anterior şi care are în vedere terenul de sub 
cele două centrale termice pe care acest om le-a cumpărat prin licitaţie publică de la lichidator, 
care erau ale Energomurului. Dv. o parte din consilieri, vă aminităţi că întotdeauna aceste 
terenuri am spus să rămână la municipiu, că e bine să rămână şi ele sunt cuprinse în inventar mai 
mult sau mai puţin exact. Copiile de pe inventar pe care le-aţi văzut dv. şi care sunt aici, dar mai 
sunt şi alte poziţii, sunt incomplete. V-am spus asta şi o să vă mai spun de fiecare dată, că nu se 
ştie când o să terminăm treaba aceasta. Sigur că sunt poziţii care au legătură şi cu străzile, pentru 
că acolo sunt trotuare; şi pe str. Moldovei şi pe str. Gh. Marinescu. Dacă citiţi toate rubricile de 
la caracteristicile bunurilor, veţi vedea că sunt betoane, asfalturi, trotuare, etc. Mai reamintesc 
acestui consiliu că în legislatura precedentă aţi votat o hotărâre în care toate terenurile din jurul 
blocurilor de locuinţe sunt proprietatea publică a municipiului Tîrgu-Mureş, pe măsură ce ele se 
inventariază, tot vom completa şi vom înscrie în CF. Reamintesc că noi ne-am obligat atunci 
când s-au aprobat proiectele pe Calea Sughişoarei, ca acestui cetăţean să-i dăm un teren în 
schimb şi aşa s-a întâmplat. Ori dacă i-am aprobat o hotărâre prin care i-am dat în schimb aceste 
terenuri, acum  ar fi culmea să le menţinem în domeniul public şi să facem contracte pe ele, 
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pentru că din domeniul public nu se poate vinde, dar aceste terenuri nu mai au regim public 
pentru că ele sunt aferente unei centrale, unui obiectiv, care e proprietate privată.  

D-l consilier Maior:  -  cu permisiunea dv. supun din nou la vot punctul 28. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? – 1 vot (Pui S.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în organizarea concursului „Natura pentru 

viaţă”: 
D-l consilier Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Se solicită 

completarea comisiei cu ce doi viceprimari. 
Supun la vot proiectul de hotărâre cu această completare. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului Municipiului Tîrgu Mureş de a 

vota în Adunarea Generală în ADI AQUAINVEST Mureş  ajustarea preţurilor şi tarifelor 
aferente Serviciului de apă şi canalizare: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot materialul prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Ciotlăuş I., Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea art. 3 al Hotărârii Consiliului local municipal 

nr. 129/25 aprilie 2013 referitoare la reglementarea situaţiei juridice a unor terenuri şi aprobarea 
trecerii în folosinţă gratuită către Agenţia Naţională de Locuinţe, a terenului în suprafaţă de 
13.200 mp, situat în Tîrgu Mureş, str. Depozitelor f.n. (etapa a-III-a A), în vederea amplasării a 
10 blocuri de locuinţe P+3E cu 200  unităţi de locuit, cuprinse în programul guvernamental ANL 
de construcţii de locuinţe pentru tineri destinate închirierii pentru Armată: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot materialul prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Ciotlăuş I., Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 32 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către S.C. Diamant S.R.L. a terenului 

în suprafaţă de 2,38 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 
D-l consilier Maior:  - supun la vot materialul prezentat. 
D-l consilier Sîmpălean: - comisia de cultură are un amendament pe care nu l-am adus 

în discuţie.  
D-l consilier Maior:  - raportul a trei comisii este pozitiv. Comisia de cultură solicită 

demolarea amplasamentului deoarece nu a respectat concesionarea anterioară. Demolăm 
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Diamantul, am înţeles eu bine? Cred că era Brişcaru atunci. Oricum, Diamantul nu-l putem 
demola. 

D-l consilier Maior:  - supun la vot materialul prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi. 
(Nu au votat d-nii consilieri Bakos L. şi Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 33 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea art. 2 din Hotărârea Consiliului local municipal 

nr. 161/20.12.2012 referitoare la încadrarea locuinţelor situate în Tîrgu Mureş, Piaţa 
Trandafirilor nr. 49 în categoria locuinţelor de serviciu: 

D-l consilier Maior:  - raportul a trei comisii este pozitiv. Comisia juridică propune ca 
locuinţele situate în P-ţa Trandafirilor să revină în lista locuinţelor disponibile în vederea 
includerii pe lista de priorităţi a consiliului local. Comisia de cultură recomandă transformarea 
locuinţelor… cu apartament  sau cel mult două apartamente. 

Supun la vot materialul aşa cum este prezentat, iar dacă nu trece, cu propunerile 
comisiei de cultură. 

D-na consilier Karacsony: - la momentul la care această locuinţă s-a evidenţiat ca 
locuinţă de serviciu, a fost o situaţie urgentă care a justificat acest fapt.  Întrebarea mea este care 
ar fi raţiunea menţinerii acestor locuinţe în aceeaşi categorie, de ce nu s-ar putea trece în 
categoria normală cu acelaşi regim, de ce se impune menţinerea ca locuinţă de serviciu? 

D-l Bako: - avem o listă de 70 de persoane solicitanţi de locuinţe de serviciu, angajaţii 
municipalităţii – una din raţiuni pentru menţinerea în această categorie de locuinţe. 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 34 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea spaţiului în suprafaţă de 23,30 mp situat în Piaţa 

Trandafirilor nr. 38, corp E – parter, din categoria spaţiilor cu altă destinaţie decât locuinţă în 
categoria locuinţelor: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 35 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu altă 

destinaţie decât aceea de locuinţă, precum şi repartizarea spaţiilor aflate în proprietatea 
municipalităţii:  

D-l consilier Maior:  - am înţeles că la comisia juridică a fost observaţie, dacă ne poate 
spune d-na Karascony despre ce este vorba. Este anexat referatul, dacă spuneţi că este ok, putem 
vota. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
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Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 36 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 8 al Hotărârii Consiliului 

local nr. 132/2013 referitoare la trecerea unei suprafeţe de teren din domeniul public în domeniul 
privat al municipiului Tîrgu Mureş şi realizarea unui schimb de terenuri cu Musgociu Mircea în 
interesul public municipal în vederea realizării proiectului „Prelungirea Căii Sighişoarei în două 
direcţii”: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 37 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic de 

Detaliu - studiu de amplasament pentru construire spaţiu comercial, str. Voinicenilor, nr.76”, 
proprietar - beneficiar: Ursu Ionuţ: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu a votat d-l consilier Bakos L.) 
 
Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
 
Proiect de hotărâre  privind funcţionarea Şcolii Gimnaziale Europa într-o clădire (corp 

C 13) din Tîrgu-Mureş, str. Victor Babeş nr. 11: 
D-l consilier Peti: – acest material este foarte important pentru comunitatea locală, dar 

din păcate tratează numai parţial o problemă foarte stringentă şi care necesită foarte repede o 
soluţionare. Cred că în municipiul Tîrgu-Mureş sunt mai multe unităţi de învăţământ unde nu 
există infrastructura necesară pentru a desfăşura activitatea didactică conform regulilor sanitar 
veterinare şi nici dotarea unităţilor de învăţământ nu se ridică la nivelul pe care toţi l-am dori 
pentru copiii şi tinerii din Tîrgu-Mureş. Noi credem că această temă şi acest subiect ar trebui 
abordat integral în sensul în care la Liceul de Artă s-a întâmplat acum un an aproape o tragedie, 
bine că nu a fost în timpul cursurilor orelor de predare, trebuie rezolvată situaţia de la Liceul de 
Artă aşa cum şi la Liceul de chimie trebuie să găsim o soluţie, cred că şcolile profesionale nu au 
locul pe care l-ar merita şi în viitor trebuie să ne gândim şi la promovarea şi sprijinirea şcolilor 
profesionale şi în sensul de a facilita o anumită colaborare cu agenţii economici care au nevoie 
stringentă de la clasa a XII a încolo, de oameni specialişti bine pregătiţi şi formaţi, nu numai în 
teorie ci şi în practică. Drept pentru care eu propun deocamdată să amânăm acest material până 
când găsim acea formulă acceptabilă atât pentru părinţi, elevi, cât şi pentru cadrele didactice, 
pentru a desfăşura orele într-un spaţiu foarte adecvat în care găsim soluţii pentru toată lumea, 
adică în sensul Liceul de chimie, Liceul de artă şi Gimnaziul Europa. 

Propun amânarea. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - subscriu la ceea ce a spus d-l Peti, cu următoarele 

completări. Într-adevăr, cea mai stringentă problemă este ce a şcolilor retrocedate care trebuie 
rezolvată urgent, din toate punctele de vedere şi din punct de vedere contractual, pentru că la o 
parte din ele contractele sunt expirate. Mai mult decât atât, contractele nu sunt decontate la timp.  
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În ceea ce priveşte restructurarea, cred că ar fi cazul să mergem cu ea până la capăt, nu 
pe bucăţele. Să nu luăm doar să închidem Liceul de chimie şi să ne oprim aici. Să nu luăm doar 
Gimnaziul Europa şi să-l mutăm undeva, promiţând că-l vom aduce înapoi sau vom construi 
cândva ceva undeva. Este o idee falsă cu care nu ar trebui să ne îmbătăm. Cred că colega noastră, 
d-na director de la Direcţia şcoli, ar putea să facă o situaţie concretă, nu neapărat în funcţie de 
preferinţele politicului, a părinţilor, a copiilor, ci în primul rând o situaţie pertinentă pe număr de 
clase, pe laboratoare, pe tot ceea ce are nevoie o anumită şcoală. Nu putem spune că nu suntem 
de acord ca Liceul de artă sau Gimnazul europa, sau oricare, să-l mutăm la periferia oraşului, 
câtă vreme copiii noştri au fost la acea periferie şi nu s-a întâmplat nimic. A fost o şcoală, au 
învăţat şi e normal să fie şcoli în toate locurile din acest oraş. Nu putem merge preferenţial să 
spunem că pentru aceştia vrem doar centrul oraşului. Cred că cel mai important este la ora 
actuală, să fie o infrastructură adecvată. Dacă va  exista o infrastructură adecvară şi dacă într-
adevăr se vine cu un proiect la nivelul întregului oraş, la toate şcolile, fiindcă nu doar Liceul de 
chimie era subpopulat de elevi, ci cel puţin cinci licee la ora actuală sunt sub nivelul minim 
acceptat de clase. Dacă la un liceu avem 1000 de copii, aici erau 200. Mai sunt şi alte licee cu 
200 sau 300 de copii. Aştept de la d-na director să ne pregătească propunerea. 

D-l consilier Matei: - vreau să aduc două completări. Noi am avut obligaţia în luna 
decembrie-ianuarie să aprobăm reţeaua unităţilor de învăţământ din municipiul Tîrgu-Mureş, 
lucru pe care nu l-am făcut. Această reţea şcolară trebuia să regleze la un moment dat în primul 
rând posibilitatea de a rezolva retrocedatele, şi nu este vorba numai de Europa şi Liceul de artă, 
ci şi de Unirea, Casa corpului didactic şi alte unităţi de învăţământ, care aşa cum se menţionează, 
funcţionează sub efective. În momentul actual, e vorba de Şcoala de şoferi, Liceul de chimie, 
Liceul Avram Iancu, Liceul de construcţii, Liceul Ion Vlasiu, unităţi de învăţământ  care nu sunt 
populate şi noi amânăm; o dată trebuie început. Au trecut atâţia ani de când s-au făcut 
retrocedările şi noi nu am rezolvat problema. În municipiul Tîrgu-Mureş la ora actuală avem 18 
unităţi de învăţământ liceal. Populaţie şcolară în perspectiva următorilor 10 ani, avem 
aproximativ pentru 10, 8 unităţi sunt depopulate şi ţinem copiii încă un an probabil la Europa, 
probabil la Liceul de Artă, la Liceul Unirea, în condiţii nu prea umane. Ideea a fost probabil, ca 
măcar o parte din aceste unităţi de învăţământ să încercăm să le rezolvăm. Este vacanţă deja, 
chiar dacă Europa propusă a-şi schimba locaţia temporar şi în ideea de a se construi aşa cum s-a 
propus o nouă şcoală în centru, trebuie pregătită, pentru că plecând Liceul sportiv de acolo, 
spaţiile respective de învăţământ libere trebuie amenajate corespunzător la ceea ce dorim să 
facem acolo. Nu se mai pretează spaţiile de învăţământ liceal la spaţii de învăţământ primar, 
respectiv gimnazial. În 2 luni de zile se putea pregăti dacă se doreşte, dacă nu, rămânem în 
continuare aşa.  

D-l viceprimar Peti:  - domnule Matei, respect punctul dv. de vedere, drept pentru care 
aş dori ca peste două săptămâni să pregătim un material care rezolvă toate problemele evocate de 
d-na viceprimar şi de către dv. Peste două săptămâni, lângă sport să fie şi tema educaţională. 

D-l consilier Maior:  - şi eu sunt de acord cu lucrul acesta ca în două săptămâni să ni se 
prezinte, şi rugămintea mea la d-na director, să avem un punct concret al celor de la învăţământ. 
Supun la vot amânarea şi peste două săptămâni să avem în ansamblu să putem privi. Că luăm o 
decizie, vom muta doar o şcoală, două sau trei, ce va cere Inspectoratul şcolar şi vedem ce vom 
hotărî atunci.  

Supun la vot amânarea. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Roman I.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere ( 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind aprobarea transmiterii în folosinţă a unor bunuri din lista 

bunurilor mobile  proprietatea municipiului Tîrgu-Mureş, aflate în gestiunea SC Locativ SA  în 
punctele termice din zona unitară stabilită conform H.C.L. 88/27.09.2012: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
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Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Loghin L.) 
Vă rog să propuneţi doi membri în comisie. 
S-au propus cei doi viceprimari. 
Supun la vot hotărârea cu propunerile care s-au făcut. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Ciotlăuş I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind achiziţionarea unui teren necesar extinderii Cimitirului 

municipal Livezeni: 
D-l viceprimar Peti: – propun ca membru în comisie pe dl. Bakos Levente. 
D-l consilier Ciotlăuş: - propun pe d-l Pui Sebastian. 
D-l consilier Sîmpălean: - la comisia juridică am solicitat anumite documente dar nu 

ni s-au prezentat. Eu aş propune amânarea materialului, deoarece împreună cu d-na Karacsony, 
am spus să facem un anunţ în zonă privind intenţia de cumpărare. Să nu mergem pe un singur 
teren la un preţ de 63 euro/mp, să cerem mai multe oferte şi apoi să venim cu materialul să 
hotărâm ce cumpărăm. 

D-l consilier Maior:  - am rugămintea să nu interpretaţi că se va achiziţiona la 63 euro. 
Am discutat şi eu, este comisia de negociere, se negociază şi apoi se achiziţionează sau nu. Noi 
am cerut o evaluare ca să ştim de la cât pornim în jos negocierea şi nu în sus. Poate acest cuvânt 
ne-a scăpat în hotărârea de consiliu, dar trebuia să avem un punct de reper, nu puteam porni de la 
200 euro. 

Supun la vot materialul la vot. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 6 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D., Loghin L., Karacsony E., 

Soos Z.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru şi 6 abţineri. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.). 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre  privind asigurarea din bugetul municipiului Tirgu-Mures a 

finantarii necesare pentru 3 proiecte derulate prin Programul  Operational Sectorial – 
Dezvoltarea Resurselor Umane 2007- 2013 pentru Universitatea Cultural Stiintifica: 

D-l viceprimar Peti: - totdeauna mă bucură faptul că încercăm să accesăm nişte 
fonduri nerambursabile, chiar cred că Programul operaţional pentru dezvoltarea resurselor umane 
este unul foarte util şi avem nevoie, dar consider puţin, partea cu cheltuielile cu consultanţa, prea 
ridicate. Propun înjumătăţirea sumei pentru consultanţă. 

D-l consilier Maior . – supun la vot materialul cu propunea făcută. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.). 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută pentru 

o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu-Mureş şi a Consiliului local, care se va deplasa la 
Budapesta, în perioada 19 – 21 august 2013: 

D-l consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? - 
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Cine se abţine? – 1 abţinere (Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat d-l consilier Gombos G.). 
Ordinea de zi a fost epuizată, preşedinte de şedinţă vom alege la şedinţa extraordinară. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - propun ca preşedintele următoarei şedinţe ordinare să fie 

d-l consilier Sebastian Pui. 
D-l consilier Maior:  - supun la vot propunerea care s-a făcut. 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
D-l consilier Pui Sebastian a fost ales preşedinte al următoarei şedinţe ordinare a 

Consiliului local.  
Ne întâlnim peste două săptămâni la şedinţă extraordinară când vor intra 6 materiale 
D-l consilier Bakos: - ca sugestie doar, dacă mai sunt materiale amânate care trebuie să 

intre, atunci să fie incluse pe ordinea de zi. 
D-l consilier Sîmpălean: - am amânat punctul 1 din ordinea de zi pentru după pauză. 
D-l consilier Maior:  - şedinţa s-a terminat, îl vom discuta în regim de urgenţă peste 5 

zile. Dacă consideraţi că puteţi lua acea hotărâre fără preşedinte de şedinţă, e problema dv. Vă 
promit că o să-l votez în şedinţa extraordinară. 

D-l consilier Kikeli:  - propun ca la şedinţa viitoare să discutăm şi probleme legate de 
Universitatea Populară. 

D-l consilier Maior:  - bineînţeles, vom discuta şi aceste lucruri în regim de urgenţă. 
D-na consilier Roman: - vreau să vă spun că procesul cu Digital Mureş l-am pierdut, 

adică a câştigat SC The Science City şi nu sunt suspendate hotărârile. 
 
 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local 

se încheie. 
 

 
d-l consilier Maior Claudiu  - preşedinte de şedinţă  _____________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-M ureş ________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


